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Press Release 25/04/2024

Financial year 2023: EEX Group strengthens global 

position across all asset classes 

Leipzig, 25 April 2024 – EEX Group reports strong financial results for 2023 with a 19% overall 

growth in total revenues, reaching EUR 575.6 million (2022: EUR 482.4 million), thanks to continued 

trading volume growth across all asset classes and geographies. Earnings before interest and taxes 

(EBIT) increased to EUR 306.4 million (+28%). The strongest drivers included power and natural gas 

trading, as well as the Group’s North American commodity markets. In particular, the rising number of 

trading participants active on the EEX Group markets contributed to the positive development, with 

over 80 trading participants joining the EEX markets last year.  

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: “We are delighted to see a continuing upward trend on our core 

markets, resulting in record volumes across our power and natural gas businesses, which underpin 

our sound financial results and prove that reliable services for risk management are growing in 

importance. We are proud to be able to maintain our number one position as global power trading 

platform and Europe’s leading gas spot market, while continuously growing our network of trading 

participants. This year, we will continue with our expansion and diversification strategy by entering 

new geographies and launching new products to meet market needs, while contributing to the energy 

transition.” 

Power: Record trading volumes  

As wholesale prices on the EEX power derivatives markets significantly lowered towards pre-crisis 

levels in 2023, trading volumes rose to previously unseen heights. EEX Group reported a revenue 

growth across the board, from European power derivatives (EUR 122.8 million, +52%) and spot 

markets (EUR 86.7 million, +17%), to the US commodity markets (EUR 39.7 million, +23%). Market 

shares on key European derivatives markets remained in the upper 80 and 90 percentiles, similar to 
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the Japanese power derivatives market share. Here, EEX’s leading position is supported by 

substantial growth at trading volume levels, which almost tripled over the course of 2023.  

Natural gas: Continued trading volumes growth 

After a few turbulent years, gas markets settled in 2023, partially due to the increased confidence 

towards market-based solutions, which performed as designed during volatile years. The security 

offered through clearing attracted numerous new participants from the OTC segment, and drove 

continued expansion for EEX Group on this market. This business segment drove a 37% revenue 

growth on the European gas derivatives markets (EUR 29.2 million) and a 6% increase on the EEX 

gas spot markets (EUR 73.7 million).  

2023 – Driver for further growth 

In 2023, EEX Group continued to build on its strategy of expansion and diversification both in terms 

of geographies as well as products, laying foundations for long-term growth.  

In terms of new regions, the acquisition of the majority stake in GET Baltic widened the natural gas 

market reach. The transaction allows the integration of the Baltic-Finnish gas markets into the well-

established pan-European gas offering of EEX, and with that, provides access to this region for a 

wider trading community.  

Furthermore, through the joint venture N5X in Brazil, EEX Group displayed its commitment to sharing 

expertise in establishing power derivatives markets across the world. Similar to several European, 

the US and Japanese markets, Brazilian trading participants will now benefit from our decade-long 

experience in creating secure and successful markets.    

Driving the energy transition  

EEX Group is committed to supporting the energy transition by creating price signals and ensuring 

transparency of existing trades in novel sectors. In 2023, EEX Group introduced the HYDRIX index 

and announced a hydrogen trading platform, with the first customer being Hint.co, the trading entity 

of H2 Global Foundation, an organisation supporting the hydrogen ramp-up. EEX Group also aims to 

facilitate the development of carbon markets through a variety of initiatives, such as the operation of 

the German national Emission Trading system as well as dedicated indices, as part of the EEX 

Global Carbon Index family, which take into account CO2 prices from all major times zones. EEX 

Group also supports the evidence-based energy transition through extensive registry services.  
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Strong start into 2024 

In Q1 2024, EEX Group markets continued on their growth path, with several monthly volume 

records on selected markets, as well as expanding market share. In particular, on the power spot, 

power derivatives and natural gas derivatives markets volumes increased significantly as against  

Q1 2023. In addition, EEX saw the highest daily trading volumes on its European power derivatives 

markets since its inception at 58.6 TWh (6 March 2024) (previous record: 54.8 TWh on 26 April 

2016). 

Furthermore, EEX Group continues with expanding its product offering across various asset classes. 

At the end of March, EEX’s extended power product portfolio for the Nordic region was successfully 

launched, followed by the introduction of USD-denominated TTF Natural Gas Month Futures.  

More information on the 2023 financial results can be found here. 

EEX Group builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with 

its customers. The group offers trading in power, natural gas, environmental products, freight and 

agriculturals as well as subsequent clearing and registry services, connecting a network of more than 

850 trading participants. EEX Group consists of European Energy Exchange (EEX), EPEX SPOT, 

EEX Asia, GET Baltic, Power Exchange Central Europe (PXE) and Nodal Exchange as well as the 

registry provider Grexel Systems and software companies KB Tech and Lacima. Clearing is provided 

by EEX Group’s clearing houses European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX Group 

is part of Deutsche Börse Group. More information: www.eex-group.com   

Contact: 

EEX Public Relations 

T +49 341 2156-300  

presse@eex.com 

https://www.eex-group.com/en/corporate-reports/annual-results-2023?etcc_cmp=annualresults&etcc_med=PR
http://www.eex-group.com/
mailto:presse@eex.com
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Geschäftsjahr 2023: EEX Group stärkt globale 

Position über alle Assetklassen hinweg 

 
Leipzig, 25. April 2024 – Die EEX Group hat im Geschäftsjahr 2023 ihre Handelsvolumina über alle 

Assetklassen und Regionen hinweg weiter gestärkt und damit ihre Gesamterlöse um 19 % auf  

575,6 Mio. EUR (2022: 482,4 Mio. EUR) gesteigert. Das Ergebnis vor Zinsen und Steuern (EBIT) 

stieg auf 306,4 Mio. EUR (+28 %). Zum Wachstum trugen insbesondere die Erlöse aus dem 

europäischen Strom- und Erdgashandel und aus dem Nordamerikageschäft sowie die steigende 

Anzahl an Marktteilnehmern bei, die an den Energie- und Commodity-Märkten der EEX Group 

handeln. Im vergangenen Jahr konnte die EEX über 80 neue Handelsteilnehmer gewinnen. 

 

Peter Reitz, Vorstandsvorsitzender der EEX, kommentiert: „Wir freuen uns über den anhaltenden 

Aufwärtstrend in unseren Kernmärkten, der zu Rekordvolumina im Strom- und Gasgeschäft führte. 

Dies untermauert unsere soliden Finanzergebnisse und zeigt, dass verlässliche börsliche 

Instrumente zur Risikoabsicherung zunehmend an Bedeutung gewinnen. Wir sind stolz darauf, dass 

wir unsere Spitzenposition im globalen Stromhandel und im europäischen Gas-Spothandel ausbauen 

und gleichzeitig unser Netzwerk von Handelsteilnehmern weiter vergrößern konnten. In diesem Jahr 

werden wir unsere Expansions- und Diversifizierungsstrategie fortsetzen und unsere Produkte in 

neuen Regionen anbieten sowie unser Angebot um neue Produkte ergänzen, die die Energiewende 

vorantreiben.“ 

 

Strom: Rekordhandelsvolumen 

Infolge wieder gesunkener Preise an den Großhandelsmärkten auf ein Niveau vor der 

Energiepreiskrise stiegen die Handelsvolumina an den Strommärkten auf einen neuen Höchststand. 

Die EEX Group verzeichnete einen Anstieg der Umsatzerlöse in allen Bereichen, von den 

europäischen Stromterminmärkten (122,8 Mio. EUR, +52 %) über die europäischen Spotmärkte 
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(86,7 Mio. EUR, +17 %) bis hin zu den US-amerikanischen Stromterminmärkten (39,7 Mio. EUR,  

+23 %). Die Marktanteile der EEX in den größten europäischen Stromterminmärkten sowie dem 

japanischen Strommarkt bewegten sich zwischen 80 und 90 %. In Japan wird die führende Position 

der EEX durch ein signifikantes Wachstum des Handelsvolumens gestützt, das sich im Laufe des 

Jahres 2023 fast verdreifachte. 

 

Erdgas: Anhaltend wachsende Handelsvolumina 

Nach der Energiepreiskrise haben sich die Erdgasmärkte im Jahr 2023 stabilisiert, was auch auf das 

gestiegene Vertrauen in marktbasierte Lösungen und Risikomanagement zurückzuführen ist, die sich 

in Zeiten hoher Volatilität bewährt haben. Die durch das Clearing angebotene Sicherheit zog 

zahlreiche neue Teilnehmer aus dem OTC-Markt an und war ein wichtiger Wachstumstreiber für die 

EEX Group. Im Jahr 2023 wuchsen die Umsatzerlöse an den europäischen Gas-Terminmärkten um 

37 % (29,2 Mio. EUR) und um 6 % an den europäischen Gas-Spotmärkten (73,7 Mio. EUR). 

 

2023 – Weichen für weiteres Wachstum gestellt 

Im Jahr 2023 hat die Gruppe ihre Expansions- und Diversifizierungsstrategie sowohl geografisch als 

auch produktseitig fortgesetzt und damit die Grundlage für weiteres langfristiges Wachstum 

geschaffen.  

 

Durch den Erwerb der Mehrheitsbeteiligung an der Gasbörse GET Baltic erweiterte die EEX ihre 

Reichweite im Erdgashandel. Die Integration der baltisch-finnischen Gasmärkte in das etablierte 

paneuropäische Gasangebot der EEX wird einer breiteren Gruppe an Teilnehmern Zugang zum 

börslichen Handel in dieser Region ermöglichen. 

 

Darüber hinaus bringt die EEX Group ihre Expertise bei der Etablierung von neuen 

Stromterminmärkten ein und ist, über das Joint Venture N5X, auch in Brasilien aktiv. Ähnlich wie die 

europäischen, US-amerikanischen und japanischen Märkte werden nun auch die brasilianischen 

Marktteilnehmer von der langjährigen Erfahrung der EEX Group bei der Entwicklung sicherer und 

erfolgreicher Märkte profitieren.  

 

Die Energiewende vorantreiben 

Die EEX Group unterstützt die Energiewende, in dem sie neue Märkte entwickelt und Transparenz 

durch Preissignale in neuen nachhaltigen Märkten schafft. 2023 führte die EEX den Wasserstoffindex 

HYDRIX ein und entwickelte eine Handelsplattform für Wasserstoff, mit Hint.co, der Handelstochter 
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der H2Global Stiftung, als erstem Kunden. Darüber hinaus fördert die EEX Group die Entwicklung 

von CO2-Handelsmärkten weltweit durch verschiedene Initiativen, etwa durch den Betrieb des 

deutschen nationalen Emissionshandelssystems sowie durch neue Indizes, wie die Global Carbon 

Index-Familie, die CO2-Preise aus allen wichtigen globalen Emissionshandelssystemen abbildet. Ein 

weiterer Bereich sind die Registerdienstleistungen, die eine transparente Nachverfolgung der 

Herkunft erneuerbarer Energien ermöglichen. 

Starker Start ins Jahr 2024 

Im ersten Quartal 2024 setzten die Märkte der EEX Group ihren Wachstumskurs fort, mit neuen 

monatlichen Volumenrekorden und steigenden Marktanteilen. Insbesondere an den Strom-

Spotmärkten sowie den Terminmärkten für Strom und Erdgas stiegen die Volumina im Vergleich zum 

ersten Quartal 2023 deutlich an. Darüber hinaus verzeichnete die EEX mit gehandelten 58,6 TWh 

(am 6. März 2024) das höchste Tagesvolumen an ihren europäischen Strom-Terminmärkten 

überhaupt (bisheriger Rekord: 54,8 TWh am 26. April 2016). 

Ihr Produktangebot in verschiedenen Assetklassen baut die EEX weiter aus: Ende März startete sie 

erfolgreich den Handel mit zonalen Stromfutures für die nordische Region, gefolgt von der 

Einführung von USD-denominierten TTF Gas-Monatsfutures. 

Weitere Informationen zu den Finanzergebnissen 2023 finden Sie hier. 

Die EEX Group entwickelt weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Commodity-Märkte – 

gemeinsam mit ihren Kunden. Das Angebot der EEX Group umfasst den Handel mit Strom, Erdgas, 

Umweltprodukten, Fracht- und Agrarprodukten sowie Clearing- und Register-Dienstleistungen und 

verbindet ein Netzwerk von mehr als 850 Teilnehmern. Zur EEX Group gehören die European 

Energy Exchange, EEX Asia, EPEX SPOT, GET Baltic, Power Exchange Central Europe (PXE) und 

Nodal Exchange sowie der Registerbetreiber Grexel System und die Softwareunternehmen KB Tech 

und Lacima. Das Clearing wird durch die beiden Clearinghäuser der Gruppe, die European 

Commodity Clearing (ECC) und Nodal Clear, durchgeführt. Die EEX ist Mitglied der Gruppe 

Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: http://www.eex-group.com. 

https://www.eex-group.com/en/corporate-reports/annual-results-2023?etcc_cmp=annualresults&etcc_med=PR
http://www.eex-group.com/eexg/
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Kontakt: 

EEX Public Relations 

T +49 341 2156-300  

presse@eex.com 
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